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Protokoll Längdråd  
 
Möte vid SM i Söderhamn 4 februari 2017 kl 14.00 -18.00.  
Närvarande: Göran Nilsson, Per-Åke Yttergård, Cathrine Engman, Anna 

Mirårs, Johan Ericsson, Patric Björk, Lasse Jonsson, Karin Ersson, Rikard 

Grip och Lars Selin. Niklas Jonsson och Joakim Abrahamsson har 

meddelat förhinder. 

 

1. Föregående protokoll från telefonmöte 14/11 . Lades till handlingarna. 

3.    RIG/NIU verksamheten i framtiden. Beslutades att den strategi som vi 

tidigare haft vad gäller RIG/NIU verksamheter fortsätter. Dock kan mindre 

justeringar i antal platser hos de certifierade lärosätena bli aktuella. 

Viktigt att spetsa RIG verksamheten och säkerställa bra anläggningar på 

skolorterna. Viktigt med en bra organisation och bra lärartäthet samt 

engagemang för verksamheten. Om en ny ort ska bli aktuell bör den 

bedömmas som bättre lämpad än motsvarande inom sitt geografiska 

område, eller belägen i ett geografiskt område som bedöms ha så många 

potentiella elever att underlag finns för ytterligare en skola.  

  Universitet/Högskoleverksamheten i framtiden. Ansökningssidan 

ligger öppen men Östersund finns inte med. En utredning har gjorts 

under hösten kring verksamheten i Östersund. Den visar att det saknas 

ekonomi för att säkerställa en bra verksamhet. Sker inga förändringar i 

den fortsatta förhandlingen med Östersund beslutades att följa 

ledningsgruppens förslag att lämna Östersund.     

 3.     Junior och senior verksamheten i framtiden. Beslutades att genomföra 

ett ”Öppet elit läger” för seniorer där SSF Längd och Univ./Högskolorna 

bjuder in till ett första läger. Arbetsgruppen blir ansvarig för utformning, 

ekonomi och att försöka få med klubb/distrikts/ledare/tränare. På lägret 

skall det undersökas vad de aktiva vill/behöver ha stöttning med. 

Tävlingsbiten är också viktig för elit seniorerna där Lasse Jonsson gjort 

ett mycket väsentligt arbete vid Scan-cuperna. Diskussion om att 

eventuellt avsätta ekonomi för detta.                              

4.     Strategiska planen. Strategiska planen finns nu utlagd på webben. 

Viktigt att kommunicera ut att den finns och att konsulenterna nämner 

den vid föreningsträffar.  

       5.     Anläggningshandboken. Anläggningsgruppens arbete med 

anläggningshandboken är nu klart att läggas ut på webben. Den skall 

vara ett levande dokument som vid behov kan ändras eller kompletteras. 
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6.    Märken. SSF har ett stort lager skidmärken som ligger hos Sporrongs. 

Beslutades att förslaget från arbetsgruppen för Skidor hela livet om 

”Märkesjakten” skall starta för att försöka minska på lagret av märken. 

        7.    Råden i framtiden. Göran redogjorde för rådets mandat. Längdrådet är 

beslutande i nationella frågor och rådgivande i internationella frågor. 

Medlemmar i rådet tillsätts av förbundschef och grenchef efter 

godkännande av styrelsen. Nomineringar från distrikt och regioner 

eftersträvas. Mandattiden är 4 år för ledamötena och utses så att hälften 

väljs vart annat år. Ledaren väljs för ett år. 

        8.     Regelfrågor. Längdrådet beslutade att ta bort Skiathlon från SM och J-

cuperna samt också från JVM uttagningar. 

9.     Alla på snö. Skall utredas ytterligare för att få med föreningarna mer 

med tanke på rekrytering och att alla grenar måste få vara med på ”Alla 

på snö dagen”.  

      10.    Fysiskt längdmöte med arbetsgrupperna. Beslutades att ett sådant 

möte skall genomföras till hösten. 

      11.    Elitklubbarna. Möte med elitklubbarna har hållits under SM-veckan. 

Lasse Jonsson höll i mötet där Göran och Rikard närvarade. Bara positivt 

från klubbarna som var på plats om verksamheten kring Scan-cup och 

WC tävlingarna. Det känns bra att det har blivit ”vi” i skid-Sverige och inte 

”vi och dom.”       

Mötet diskuterade vallabodar och att det är ett problem att kostnaderna 

för dessa blir så höga under arrangemangen. Rådet ger Ludvig Remb i 

uppdrag att kolla vettiga lösningar med tält m.m. som kan gå runt på 

tävlingar samt ta fram Guide-Lines för arrangörer.  

 12.    Längdkonsulent projektet. Projekt tiden går ut 30 juni. Karin tycker att 

det har varit ett mycket positivt projekt där SSF Längd nått ut bra i skid-

Sverige. Feedback från klubbarna/distrikten har varit positivt. 

Konsulenterna har också varit delaktiga och ansvariga i ett antal andra 

områden, t.ex. ”Barn och ungdoms läger”, SDF årsmöten, ”Blå Gula 

vindar” och medverkat i viss landslagsverksamhet. Längdrådet hoppas 

kunna fortsätta projektet om ekonomin tillåter.  

13.     Ungdomsutvecklingen, deltagande i tävlingar. Deltagare antalet 

verkar ligga ganska stabilt och det är svårt att utläsa någon tydlig trend. 

Vissa år finns tecken på minskade antal, medan vissa år pekar på en 

uppåtgående trend. Det går dock att konstatera att vi tappar 

förhållandevis många damer från klassen 13-14  till damer 15-16 år. 

14.     Landslaget – FIS information. Rikard informerade om att de 

mellaneuropiska länderna vill ha in Crosscountry cross på WC 
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programmet. Längdrådet beslutade att inte stödja förslaget. Rådet anser 

att denna form av tävling är förlöjliga längdåkningen. Dessutom så 

kommer det att behövas ny utrustning som fördyrar sporten ytterligare. 

Rådet anser att Crosscountry cross är en utmärkt form att köra på jippo 

tävlingar. Rådet förde en diskussion om hur vi vill ha tävlingarna i 

framtiden. Rådet föreslår att ta bort ”Skiathlon” och förordar istället 

”Jaktstart” förslag 15 och 30 km. Eventuellt förslag ”Knockout-sprint” på 

korta banor samt också ”Mix-stafett”, enligt skidskyttes modell med båda 

könen mixade.      

15.     Rapporter övriga ledamöter. Barn o ungdoms arbetsgrupp: Det behöver 

puffas mer för ”Öppna klasser” vid tävlingar. Det finns behov av att arbeta 

fram en checklista för arrangörer. Enklare tips efterfrågas för utrustning 

och valla. Leverantörerna är också medvetna om att jobba för att göra det 

enklare för ungdomar. Det känns bra med kopplingen mot rådet via Anna 

Mirårs.                          

Rullskidor: Stomprogrammet för säsongen ligger nu ute på webben, det 

är bra om ”Elitlägren” läggs med hänsyn till viktigare rullskidtävlingar. 

16.     Nästa möte. Telefonmöte den 5 april kl. 18.00. 

17.     Avslutning av mötet för gemensam middag kl. 20.00 i SM staden 

Söderhamn som genomfört en fantastiskt fin SM-vecka med stora publik 

skaror. 

 

 

 

Per-Åke Yttergård  Göran Nilsson 

sekreterare   Justerare 

 

 

 

 

 

 


